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Nuuk, d. 1. juni 2016 

 

Med henvisning til § 37 i Inatsisartut’s forretningsorden, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

 

1. Hellefisk der bliver fisket i det udenskærs fiskeri, bliver nu MSC-mærket, 

agter man også at MSC-mærke det kystnære fiskeri? 

 

2. Såfremt MSC-mærket også skal gælde for det kystnære fiskeri, hvornår vi det 

da træde ikraft? 

 

3. Hvor vigtigt er det at få MSC-mærket det kystnære fiskeri set fra hellefiske-

fiskernes synspunkt? 

 

4. Hvilke initiativer skal der til og er nødvendige såfremt MSC-mærket skal 

kunne gælde for det kystnære fiskeri? 

 

5. Da MSC-mærket har stor betydning for Grønland som fiskerination hvor vi i 

den grad er afhængige af fiskeeksporten, kan Naalakkersuisut dokumentere, 

at MSC-mærket har stor og afgørende betydning? 

 

6. Mener Naalakkersuisut, at MSC-mærket bør gives til flest mulige fisketyper? 

 

7. Kan Naalakkersuisut præcisere eller stille i udsigt, at fiskepriserne vil stige 

sammenholdt med at det gives MSC-mærket? 

 

8. På hvilke grundlag og målsætninger, ønskes det at vores fisk gives MSC-

mærket? 

 

9. Hvordan kan man præcisere, at der ønskes givet MSC-mærkning til vore fisk 

overfor fiskere samt fiskeproducenter her i landet? 

 

10. MSC Såfremt der ikke blev givet MSC-mærker, hvilke konsekvenser vil dette 

have for Grønland? 

 

11. Sildefisk-fiskeriet samt fangst af fisk i havet samt ikke mindst i forhold til det 

udenskærs fiskeri, hvordan agter Naalakkersuisut at arbejde for og 

formulere, at der kan MSC-mærkes på området? 

 

12. Ønsker man med MSC-mærkningen at fiskeriet centraliseres til færre aktører? 

 

13. Omkring internationale målsætninger omkring bevaringsværdigt fiskeri, som 

Grønland har været med til at ratificere, hvordan agter Naalakkersuisut at 

følge det op her i landet?  

(Medlem af Inatsisartut Hans Aronsen, Inuit Ataqatigiit) 
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Begrundelse: 

MSC-mærkningen af fisk i vore farvande bliver mere og mere udbredt. Såfremt der 

internationalt skal arbejdes for et bæredygtigt fiskeri, bliver man nødt til at arbejde for et 

bevaringsværdigt fiskeri, hvilket MSC-mærkningen også er et udtryk for. Hvorved dette kan 

medføre ændringer i det traditionelle og kendte fiskerier. Såfremt dette resulterer i større 

eksportindtægter og kan medføre et mere stabilt fiskeri på sigt med længerevarende 

økonomisk givtige perioder i sigte for landet, mærker man at der fra politisk side bakkes op 

omkring et sådant fiskeri.  

 

Det er af stor vigtighed, at vi med henblik på at etablere MSC-mærkning på det kystnære 

hellefiske fiskeri, snarest muligt tager initiativer til at realiseringen af dette forhold, vel og 

mærke såfremt man ønsker indførelse af et sådant fiskeri.  

 

Som tidligere nævnt er det vigtigt at ændre på traditioner og vaner til noget endnu bedre, ved 

vi, at er det af stor nødvendighed at tage skridt til realiseringen af målsætningen. 

 

Jeg ønsker, at Naalakkersuisut foranlediger, at besvarelsen af mine spørgsmål gives indenfor 

10 dage. 

 

    

 

 

 

 

 


